
• JaumeAntich, Coordinador del CITE-PSC, 
va enviar una carta a Jordi Pujol, President de 
ia Generalitat, plantejant-li la situació del 
sector de les botigues de mobles i dels horaris 
dels locals nocturns, donada la proximitat al 
País Valencià i les normes més favorables que 
tenen ells. 

• Els dies 13, 14i15 de febrervan ser "els 
Camavalsd'Ulldecona''(elsprimers).Enguany 
amb tots els actes i balls gratuïts. l, amb molta 
gent, dissabte i diumenge. 

• El 20 de febrer, el Grup Socialista 
d'Ulldeconavaorganitzara la Casa de Cultura 
una conferència sobre l'euro a càrrec de 
l'eurodiputat Joan Colom. Entre el públic 
assistent, bastants representants dels sectors 
eoonòmics locals. 

• El 28de febrer, a Tarragona, acte de suport 
a la candidatura de Tarragona oom a Patrimoni 
de la Humanitat El Ple d'Ulldecona, a proposta 
del PSC, va aprovar una Moció demanant el 
mateix suport per a la candidatura de les 
Pintures rupestres(queinteressa a Ulldecona). 

• El mateix dia, al tard, acte de presentació 
de les "11 Jornades gastronòmiques" en les 
que van participar, novament, els restaurants 
' Sant Lluc' , "Casa Santi", "Les Moles" i"Bon 
Lloc" i els vins i caves Vallformosa. Bona 
iniciativa i bon resultat. 

• El Grup socialista d'Ulldecona va enviar 
una carta d'agraïment a Josep Mariné 
President de la Diputació de Tarragona per 
l'obra de millora de la carretera del Barri Castell 
a Ulldecona. 

• El 4 de març, el Grup socialista de la 
Diputació de Tarragona es va reunir a 
Ulldeoona, parlant amb el GMS i anant a visitar 
les pintures rupestres pera plantejar diverses 
iniciatives. 

Pintures rupestres d'Ulldecona 

Notícies Locals 
• El 7 de març, tot recordant W Aurèlia 
Capmany, el Grup de Dones organitza un acte, 
lectura-col· loqui i oonferència i, posteriorment 
un sopar de germanor. 

• L'11 de març es va celebrara Barcelona 
una conferència sobre "el Castell d'Ullde
cona", de la que Pere Sans en parla en un altre 
apartat d'aquesta mateixa revista. 

• Durant els diumenges de març es va repre
sentar "La Passió d'Ulldecona" de Jaume 
Vidal Alcover. Ara, els dies 5, 19 i 26 d'abril i 
1 i 3 de maig es representa el text en castellà, 
obra de Josep M. Junyent. 

• El diumenge 15 de març, manifestació 
(fent pararels trens) d'un miler de persones 
d'Ulldecona.ActepromogutperlesMestresses 
de Casa i el Grup de Dones, organitza i assisteix 
tot l'Ajuntament i, a més, els Alcaldes del 
Montsià i alguns del Baix Maestrat. 

• El Diputat socialista Alfred Pérez pregunta 
al Govern, oonstatantque l'estació d'Ulldecona 
és l'única de la comarca del Montsià i que té 
una àrea d'influència d'uns 50.000 habitants, 
si pensa establir, almeys, un servei mínim de 
comunicació entre Ulldecona i Barcelona. 

• El 24 de març, signatura del conveni entre 
l'INCASOL (de la Generalitat) i l'Ajuntament 
d'Ulldecona en relació al Polígon industrial 
"Valldepins", que enguany s'urbanitzarà. 

• A l'acabament dels dos Plens celebrats el 
30 de març, Lluc Raga Alcalde d'Ulldecona 
dóna la bona notícia de la compra de 36.000 
m2del Polígon per part d'una Cooperativa de 
Betxí, que construirà una indústria que crearà 
moltsdellocsdetreball. Enhorabona! 

• El 31 de març els Grallers i Geganters, 
organitzadors de la "Festa Medieval al 
Castell", es reuneixen amb els Comanadors 
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per parlar de la presentació de la F esta, que es 
farà el 18d'abrilalaCasadeCultura. La Festa 
es farà a finals de juny i estem segurs que serà 
un èxit! 

• L'1 d'abril, esfaunareunióentreelsGrups 
municipals, les Mestresses de Casa i el Grup de 
Dones, per parlar de les parades dels trens a 
l'estació d'Ulldecona. S'acorda treballar 
conjuntament fer una Moció institucional, anar 
a parlar amb Rente i Generalitat i, si no s'obté 
resultat positiu, organitzar u na nova manifestació 
el 26 d'abril, invitant a tots els parlamentaris. 

• El 4 d'abril, el President de la Diputació 
Josep Mariné inaugura a Ulldecona l'Exposició 
"Pintors del Montsià", en la que hi han 12 
artistes locals i que està a la Casa de Cultura. 
La mateixa tarde, s'obre al públic el restaurant 
"nou Sant Lluc" al costat de la Gasolinera. 

• Malgrat que no s'ha fet públic, sabem que 
s'ha format a Ulldecona una Agrupació del 
Partit Unió Democràtica de Catalunya (UDC). 
Benvinguts, amics! l ja us presentareuvatros ... 

• Del Sal 13d'abril, Setmana Santa i Pasqua. 
Moltagentdefora,espedalmentulldeconencs 
absents. Però, també, quasi tota la joventut 
marxa cap a altres llocs ... 

• Durant aquest temps, el GMS hem fet 
moltes gestions a la Diputació de Tarragona 
per a moltes de les Entitats i Institucions 
localsd'Ulldeoona i els seus Barris. Però estem 
a la disposició de totes ... 

• El29d'abrils'haconvocatun Ple demanat 
pel nostre Grup, amb dos Mocions: "adhesió a 
l'Associació d'amics de la Bressola" i "partici
paciódelsAjuntaments en recursos de l'Estat". 

PSC-ULLDECONA INFORMA: 

• El24d'abril, també a l'Agrupació socia
lista d'Ulldecona, es faran les "primàries" 
per elegir el Candidat socialista a la 
PresidènciadelGovementreJoaquinAl
munia i Josep Borrell. 

• El 1r. de maig, organitzatperPSC iJSC 
d'Ulldecona es farà a l'ermita de la Pietat un 
"dinar de germanor" de militants i 
simpatitzants, per celebrar la F esta del 
treball. Els interessats poden apuntar-se a la 
Pastisseria Millan (Majornº 115, telèfon 
977-720282). 

• Vist l'èxit de laxerrada-<;ol·loqui sobre 
"l'euro", n'estem preparant una altra sobre 
"l'oli i, en general, les ajudes de la Unió 
Europea". Ja avisarem de la data i el lloc. 

Barosa .. ,, 
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!ENTREVISTA j JAUME ANTICH BALADA 
Desprésdetresanys,comvaloreslagestió 
del'equipdegovern? 

La veritat és que ajuntar-se quatre partits, 
tant diferents, és difícil i, per tant, això s'ha 
notat. Molt del temps s'han dedicat a vigilar-se 
i a marcar-se els uns als altres i, possiblement, 
moltes de les intencions que tenien no les han 
pogutduraterme. 

També s'ha de reconèixer que han segut 
anys dificils, de "retallades". Ara bé, també s'ha 
de dir que l'alcalde i el primer tinent d'alcalde 
pertanyen als dos partits que governen a 
Catalunya i Espanya i, en canvi, el poble 
d'Ulldecona no n'ha tret quasi res. 

El balanç, una mica, és aquest. Dos anys i 
mig de pràcticament no fer res, de retallar, 
d'estalviar(a base de no ferres}. l, ara al final, 
intentarfertotloque no s'ha fetabans. Com està 
el poble? De tot allò que van prometre, fins ara 
no s'ha vist res. "Ojalà", encara que sigui amb 
un alcalde de CiU, això canviï i el poble pugui 
millorar a nivell econòmic. 

Actual men~ hi ha moltclemovimentd'obres ... 
És veritat, ara comencen obres. Si mirem 

qualsevol mandat anterior, les obres es feien 
durant els quatre anys i, per cert, se'n feien 
moltes més i algunes de més envergadura. 

Lesobresmésimportantsquehanoomençat 
són el magatzem i elcol·lectord'aigües pluvials. 
També es cobrirà la pista del polisportiu, 
s'urbanitzarà el Polígon Valldepins i, sembla 
que, hi hauran algunes altres obres, tot i que 
d'algunesencaranosesapcomesfinançaran ... 

PerpartdelaDiputadóesfaranlescarreteres 
del Barri Castell a Ulldecona i d'aquí a l'ermita 
del Remei. En això, he treballattambé jo com 
a Diputat. l està previst que comencin les dos 
abans que s'acabi el mandat. l la Generalitat, 
enguanyoomençaràeldesviamen~ però aquest 
ja podria estar fet... si al 1995 no haguessin 
deixat perdre l'oportunitat que havia ... 

Després detantsanysal govern municipal, 
el PSC us heuadaptata l'oposició? 

Jo penso que sí, penso que hem sabut fer 
el paper d'oposició, que és fer les nostres 
propostes (que han estat quasi totes rebutjades 
i, inclús, les que s'han aprovat, no s'han fet) i 
donar suporta les de l'equip de govern que ens 
semblen oorrectes (pràctica men~ el 90% ). Les 
nosrres propostes han estat les que portàvem al 
nostre programa ilesqueenshananatsemblant 
oponunes: utilització del Castell, aigua de la 

font de Sant Pere, promoció de la segona 
residència, parc de Bombers, carreteres 
d'Ulldecona, parades de trens a l'estació, 
camp de futbol, promoció turística, quitranatde 
camins, instal·lació d'empreses, parc eòlic ... 

L'altrafuncióquetambétél'oposicióésfer 
el control del govern, i ho hem fet amb pregun
tes, amb peticions d'informació, denunciant les 
coses irregulars ... La veritat és que l'actual 
equip de govern ha augmentat molt el personal 
i, a més, contractant a dit, i han actuat quasi 
dictatorialment en temes de denegar 
informació, de posar dificultats al partits 
polítics ... 

Ésf~ciltreballardesdel'oposició? 
· Es molt millor estar al govern, indiscu
tiblement. Quan un governa mira d'aplicar el 
seu programa, que se suposa que és el que va 
ser més votat.. iaquestvasereldel PSC. l que 
consti que no discuteixo la legitimitat demo
cràtica d'ajuntar-se quatre partits, això és 
perfectament legal. Ara bé, al final hauran 
d'explicar al seu electorat perquè, per primera 
vegada des de la democràcia, ha hagut a 
Ulldecona un govern de dreta i per a què ha 
servit.. 

Parlaves del programa electoral. Del vostre, 
què s'ha aconseguit i que no? 

Del nostre, molt poc, perquè quasi tot el 
que hem presentat, ho han rebutjat. 

T emes que portàvem, com el del Castell i 
acabar altres coses que estaven en marxa, 
suposemqueundiaoaltres'acabaran. Peròés 
una llàstima. El Castell podria fer ja tres anys 
que estigués en funcionament, havent gastat 
els 20 milions que es tenen segurs de la Unió 
Europea; però se segueix el criteri (d'un regidor) 

de que primerhan d'arribarelsdiners. O el tema 
de l'aigua de la Font de Sant Pere que, quan 
natros ho vam presentar al 1995 van dir que 
d'aigua no en feia falta. Ara, com el Govern 
valencià ho ha promès a l'ajuntament de Sant 
Rafel del Riu,ja diuen que sí. Ens és igual que 
sigui a iniciativa de qui sigui. L'important és 
que Ulldecona i els seus Barris tinguin més 
aigua i que, a ser possible, no ens costi res. 

Què és el que Ulldecona necessita més 
urgentment? 

En això, crec que hi ha unanimitat per part 
de tots: el tema de la reactivació econòmica. 
El que s'ha de veure és quines són les mesures 
millors. Sobre això, natros portàvem una sèrie 
de propostes a fer, però amb la participació dels 
sectors interessats. l el que està passant és que 
cada vegada més els òrgans de participació de 
tot tipus s'estant restringint o suprimint. La 
reactivació econòmica és la màxima aspiració, 
peròésdifícil. L'Oficina de turisme, les Jornades 
gastronòmiques, la Fira de Nadal estan bé, 
però no són prou. 

Hi haurà eleccions l'anyqueve, què penses 
que passarà? 

Sí, les eleccions seran el diumenge 13de 
juny de 1999. Què passarà? El poble ho decidirà. 
N atros tenim l'esperança de tomara obtindre la 
confiança majoritària de l'electorat. També 
s'haurà de veure, llavors, quina serà l'actitud de 
cada partit polític. Però, inclús, abans s'haurà 
de veure si repeteixen les mateixes llistes 
(semblaquehihaurancanvis ... ) 

Natros tenim l'esperança de tornara seria 
força més votada i, en tot cas, sempre estem 
oberts a governar amb altres ... Però el que 
passarà, de veres, no ho sap ningú. 

Sobre la llista del PSC, serà la mateixa o 
canviarà? 

Això, també, encara s'ha de veure. Pareix 
que la resta de regidors, pe rara, sí que tenen 
disponibilitat... l, en quan a mi mateix, ja vaig 
dir des del principi que estava disposat a tomar 
a repetir, sempre que els militants i simpatitzants 
ho vulguin. Perquè, natros també farem el 
procés de les "primàries". 

Periant, quan arribi l'hora, s'ha de veure la 
disponibilitat dels que estem ara i, també, si hi 
han altres personesdisposadesa participar. En 
general, problemes no n'hem tingut mai i 
suposo que ara tampoc en tindrem. 



PLE DEL 2 DE MARÇ DE 1998 
Aquest dia el Grup socialista vam 

decidir manifestar la nostra protesta 
contra l'actitud reiterada de l'Alcalde 
d'excloure les nostres Mocions de 
l'ordre del dia. Ja ho havia fet altres 
vegades. Per exemple, en el Ple ante
rior, de4 de febrer, n'havia exclòs dos, 
una sobre l'obertura de les tendes 
de mobles en diumenge i l'altra 
demanant una ampliació d'aigua 
de la Font de Sant Pere. 

En aquest Ple, havia tornat a fer el 
mateix, excloent novament dos 
Mocions nostres: una sobre el sector 
del moble (que s'havia aprovat per 
unanimitat a La Sénia) i l'altra 
demanant, que l'Estat o la Generalitat 
es facin càrrec dels medicaments 
necessaris per als jubilats i pensio-

nistes, però que si aquests no ho fan 
que se'n faci càrrec l'Ajuntament. 

l no val a dir, com ell fa, que són 
temes que ell ja està treballant, perquè, 
encara que fóra així, la seva obligació 
és la de incloure les Mocions al Plens. 
l, si tot l'equip de govern vota en 
contra, com tenen majoria, les Mo
cions no s'aprovaran. A més a més, 
quan ell estava a l'oposició, ni a ell ni 
a ningú mai se li va excloure cap 
Moció. 

Donada doncs aquesta reiterada 
actuació del senyor Alcalde, Miquel 
Fusté, en nom del PSC, li va dir: 
"Senyor Alcalde, el que no podem 
aprovar ni acceptar és la seva actitud 
antidemocràtica. Ens referim, com 
vostè sap, al fet que s'està produint en 

José Luis Martin, EL PERIÓDICO DE CATALUNYA 
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2 

tots els últims Plens de que vostè, per 
Decret, exclou totes les Mocions que 
presenta el Grup socialista impedint, 
pertant, el nostre dret a defensar-les 
i, per suposat, el de vostès (si volen) 
a rebutjar-les. Això és la democràcia, 
Sr. Alcalde. És el joc de les majories 
i les minories, que natros acceptem. 
Però, repeteixo, el que no podem 
acceptar és Ja seva antidemocràtica 
actitud. l per tot això, i com és 
pràcticament l'única forma que ens 
queda de manifestar la nostra protes
ta per la seva actitud, els membres 
del Grup socialista ens retirem de la 
sessió. Bona nit, a tots!" 

l dit i fet. Els sis regidors del PSC 
vam abandonar el nostre lloc i vam 
seure entre el públic (on, per cert, hi 
havia un venedor de mobles molt 
important d'Ulldecona que, al final de 
la sessió, es va ~edar parlant amb 
natros, cosa que va posar tant nerviós 
a l'Alcalde, que no va parar, fins que va 
anar ell mateix a apagar les llums .. . ) 

Pel que fa als temes tractats en el 
Ple, evidentment, tots foren aprovats 
amb els vots de l'equip de govern. 
Entre ells cal destacar l'afany de 
l'actual govern municipal, inspirats per 
l'actual secretari, de suprimir moltes 
de les Ordenances vigents (entre elles, 
la de Circulació i la de convivència 
ciutadana). Segurament no recorden 
que quan es van aprovar (per unanimitat) 
es va fer per a poder rebaixar la quantia 
de les multes de tràfic o de convivència 
i, ara al suprimir-les, s'aplicaran uns 
preus més alts. 

l, en·canvi, es van aprovar tota una 
sèrie de noves Ordenances (per a 
regular temes com la utilització de 
locals o el servei d'aigua potable}. l es 
va retirar un punt de l'ordre del dia, 
referit a un tema d'urbanisme, gràcies 
a unes paraules (en privat) del Secretari 
amb el Regidor Jeroni Castell, qui, per 
cert no semblava molt satisfet... 

Unaaltracosaquevaaprovarl'equip 
de govern va ser autoritzar la 
compatibilitat d'una activitat privada 
demanada per l'actual secretari. Per 
cert, no fa massa temps que al 
secretari anterior, per un Decret de 
l'alcalde (redactat per l'actual secretari) 
se li va imposar una suspensió de 
treball i sou de 1 O mesos, per no 
demanar la compatibilitat. Són coses 
que estan passant, darrerament, a 
l'ajuntament d'Ulldecona ... 

PLENS DEL 30 DE MARÇ DE 1998 
El més important de tot, va ser la 

notícia que l'Alcalde va donar en el 
moment d'acabar els dos Plens: que 
una Cooperativa de Betxí havia elegit 
el Polígon industrial "Valldepins" 
d'Ulldecona per comprar 36.000 m2 
de terreny de cara a fer una empresa 
que donarà molts de llocs de treball. 
Tot el consistori i el públic vam aplau
dir. 

Primer, es va celebrar el Ple amb 
les 4 Mocions presentades pel Grup 
socialista: 

1) "Parc eòlic al terme d'Ullde
cona" 

En ella es feia referència a una 
Moció anterior nostra, aprovada l'any 
passat, en la que es demanava a la 
Generalitat un estudi sobre un possible 
Parc eòlic a algun punt del terme 
d'Ulldecona. L'Alcalde va haver de 
reconèixer que no havia fet res . l es va 
tornar a aprovar amb 1 O vots a favor del 
PSC, CiU i ERC i 3 abstencions del 
PP i UGI. 

2) "Estació de ferrocarril d'Ullde
cona" 

Després d'un ample debat, es va 
acordar que el proper dimecres en una 
reunió conjunta del consistori amb les 
Mestresses de Casa i el Grup de 
Dones, es redactarà una Moció institu
cional a aprovar en el proper Ple, i es 
decidirà l'estratègia a seguir. 

Notícia "curiosa" 

3) "Ampliació de la concessió de 
l'aigua de la font de Sant Pere" 

Aquesta Moció, presentada pel 
PSC ara fa dos anys, va ser rebutjada 
aleshores per l'equip de govern, dient 
que aquesta aigua no feia cap falta. 
Ara s'ha dit que a iniciativa de 
l'Ajuntament de Sant Rafel ja es 
disposa d'una Memòria i que 
s'estudiarà. El regidor d'UGI va 
abstenir-se, provocant un doble empat 
que va resoldre l'Alcalde amb et vot de 
qualitat. O sigue que, malgrat no 
aprovar-se la Moció del PSC, sembla 
que sí que es farà. 

4) "Medicaments exclosos de la 
Seguretat Social" 

Es demanava al Govern de la 
Generalitat fer les gestions oportunes 
davant el Govern de l'Estat per a no 
excloure del finançament públic tots 
aquells medicaments que tenen valor 
terapèutic i que no poden ser 
substituïts per altres de similars. ERC 
va dir que estava d'acord, però es va 
abstenir. l també amb el vot de qualitat 
de l'alcalde es va rebutjar. 

Els regidors del PSC vam formular 
12 precs o preguntes sobre les obres 
del col·lector d'aigües pluvials (amb 
molts de problemes), al·legacions 
presentades a la variant d'Ulldecona, 
etc. Però cal destacar lo que els va dir 
Pere Sans de què, "havent vist que 
l'escriptura entre l'Ajuntament i 
l'i NCA SOL s 'havia redactat en caste-

llà, el PSC demanava que això no 
torne a passar i que es compleixi el 
que diu Ja Llei del català aprovada pel 
Parlament". 

Després va començar un altre Ple, 
amb 1 O punts, aprovant-se 6 per 
unanimitat: el Conveni d'Altanet amb 
la Diputació, una subvenció per a la 
Creu de terme, el Projecte de cubrició 
de la pista poliesportiva i el seu 
expedient de contractació, l'accep
tació de delegació de funcions del 
Cadastre i un Decret de l'alcalde. 

El PSC vam votar no a la 
modificació de crèdits 2/98 del 
Pressupost i, en concret, per haver
nos denegat la informació demanada 
en relació a l'increment de la partida 
de neteja viària en 2.600.000 ptes. i 
que, sembla que, són per pagar a una 
segona persona que ara agrana els 
carrers, a petició del regidor de serveis. 

l als altres punts, els socialistes 
ens vam abstenir: 
-modificació de la divisió del projecte 
de les aigües pluvials, perquè el que 
es deia a la memòria no és cert (com 
va reconèixer l'equip de govern) i l'obra 
es fa malament, 
- modificació de crèdits 3/98 del 
Pressupost, 
- i un préstec de 60 milions per 
finançar-lo, perquè encara no se sapa 
què es destinarà. 

En relació a aquest darrer punt, el 
portaveu socialista els va dir: "Sembla 
com si el que no han fet en tres anys, 
ara ho volen fer en quatre dies: 151 
milions en préstecs". 

A un regidor del Grup socialista se li va posar una multa 
el dia 2-11-97 i, en el butlletí de denúncia, el Policia Local 
va escriurequeera el dia 3-11-97. Però aquest no era l'únic 
error. El cotxe del regidor socialista estava ben aparcat i va 
ser multat i, en canvi, tots els altres cotxes que estaven mal 
aparcats no van ser multats. 

se'ls està veient massa "el plumero". 

Això es va fer públic en el Ple del 3-11-97 quan el mateix 
regidor va dir-li a l'alcalde: 
"El GMS hem demanat la relació de totes les multes i, 
encara, estem esperant la seua resposta." "És un clamor 
popular que en aquesta matèria agranen cap a casa. '"'¿És 
veritat el que diuen que va passar a Ja cantonada on viu el 
senyor alcalde, que se li van posar dues multes a un vehicle 
i, en canvi, a Ja furgoneta del senyora/ca/de que no deixava 
sortir un cotxe no se /iva posar cap multa?"I, tot seguit, va 
explicar el seu cas. l va acabar dient: "Senyors de l'equip 
de govern, facin que la justícia sigue igual per a tots, perquè 
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Doncs bé, malgrat tot això, a primers de març de 1998 
al regidor socialista se li va notificar la multa. La seua 
resposta, en forma de recurs, va ser recordar-los tot el que 
ja havia explicat al Ple. 

l ara, en lloc de reconèixer l'error inicial .del Policia Local 
i, posteriorment, de l'Alcalde i del Secretari al tirar-ho avant 
(malgrat totes les equivocacions), li han contestat que la 
multa ja ha prescrit, al ·haver passat quatre mesos des de 
la data de la multa a la notificació: 

Si això és així,¿ com és que el Secretari (que coneix les 
Lleis) li va fer la notificació al cap de quatre mesos? ¿Com 
és que li ha passat això a ell?¿ Com és que se li prescriuen 
els Expedients? Per cert, senyor Alcalde, si fes el 
mateix que en altres casos ¿no deuria obrir-li un 
Expedient disciplinari a l'actual Secretari? 



Projecte de construcció de la xarxa d'aigües pluvials d'Ulldecona 
Informació 

Complint una de les missions 
que tenim com a Grup municipal, 
informem del MProjecte de cons
trucció de la xarxa d'aigües 
pluvials d'Ulldecona" aprovat per 
l'equip de govern, però sense el 
nostre vot. 

De moment s'està executant 
la 1 ªfase que comprèn una part 
de les Canonades B, C i D (però 
sols des del carrer Major a la via) 
i, també, el Canal obert al costat 
del Camí del Turull (que és el 
conegut com Camí Montsià). A 
més, al darrer Ple es va aprovar 
fertambé una part de la Canonada 
E (però sols des del carrer Major 
a la via). 

fases posteriors, segons 
-'rojecte, s'hauran de fer la 

..,anonada A (que sols va del 
carrer Major a la via), tota la 
Canonada F (que, de fet, és el 
carrer Major) i els trams que fal
ten de les Canonades B, C, D i E 
(en realitat des del carrer Major 
cap amunt, fins a l'Avinguda 
Escoles o a l'Avinguda Ramon 
Salomon). 

Com es pot vore, per tant. 
d'acord amb aquest Projecte, no 
es farà cap Canonada pels carrers 
Adell, Purissima ni Sant Pasqual. 
¿Què us sembla? 

Sempre s'ha dit al nostre poble 
(i tothom ho pot vore els dies de 
pluja) que els carrers del poble 
per on baixa més aigua són 
aquests tres. 

Així doncs, ¿per quins 
motius l'equip de govern està 
fent una obra "xarxa d'aigües 
pluvials d'Ulldecona" que 
deixa sense canonades els dos 
carrers per on passa més 
aigua de pluja: Adell, 
Purissima i Sant Pasqual? 

També es pot vore al projecte 
que, després dels cinc passos 
per baix la via, sols es contempla 
un canal obert (que ja s'ha hagut 
de modificar i fer arribar fins al 
Lligallo del Tom). Però i als altres 
quatre passos, ¿per on aniran 
les aigües pluvials d'Ullde
cona? ¿Pel mig de les 
finques? 

"La feina mal feta no té 
futur." 
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• PK 0,00 Al. PK 111. 701 
- ON SOC> PYC CLASSE •1 
- PEM~ MINI.l • -1,71% 
- CABAi. )JQM • 718,6 l/• 

• PK 111,701 Al. PK 252,070 
- ON 630 PYC CLASSE •1 
- PEMDCNT MINI.l • -1,03% 
- CABAi. MAXIM • 1021,30 l/• 

• NOM8RE D'EMBORNALS • 9 u. 

• PK 0,00 Al. PK 2 .... 940 
- ON 400 PYC CLASSE '1 
- PEMDCNT MINIM • -2.76% 
- CABAi. MAXIM • 502.8 1/1 

• PK 2 .... 940 AL PK 573,890 
- ON SOC> PYC CLASSE '1 
- PEMDCNT MINI.l • -0.87" 
- CABAi. MAXIM • 512.6 1/1 

• PK 573.89 AL PK 1116.42 
- ON 630 PYC CLASSE '1 
- PEMDOIT MINIM • -0.96% 
- CABAi. MAXIM • 91M1.00 l/• 

• NOMBRE O'l)lllORN.<l.S • 31 u. 

• PK 0.00 Al. PK 234.495 
- ON 315 PYC CLASSE '1 
- PEMOENT MINIM • -1.97'1: 
- CABAi. MAXIM • 22•.5 1/1 

• PK 234.'95 AL PK 58e,329 
- ON 400 PYC CLASSE • 1 
- PEMOENT MINI.l • -1,80% 
- CABAi. M~lCIM • -.1 1/1 

• PK 5ee,329 AL PK 873,610 
- ON = PYC CLASSE '1 
- PEMDCNT MINI.l • -1,30% 
- CABAi. M~XI" • 628.6 l/• 

• NOMBRE D'CMllORN..U • 24 u . 

• PK 0.00 AL PK 239,135 
- ON 400 PYC CLASSE '1 
- PEMOENT lllNIM • - 1.!lml 
- CABAi. MAXI" • 380,4 1/1 

• PK 239.135 Al. PK 350.200 
- ON SOC> PYC CLASSE '1 
- PEMOENT MINIM • - 1,!l8ll 
- CABAi. MAXlll • 690.8 1/1 

• PK 350.200 AL PK 626,127 
- ON 630 PYC CLASSE '1 
- PEMOENT MINIM • - 1.00'1: 
- CABAL MAXIW • 1006,30 l/1 

• PK 663,00 AL PK 679.49 
- CANAi. SOTERRAT 1,4091.00m 
- PEMDCNT MINIM • -0.68'1: 
- CABAi. WAXIW • 4 46 mJ/o 

• NOWllRE O'EWBORN..U • 20 u. 

• PK O.DO Al. PK 387.56 
- ON 400 PYC CLASSE '1 
- PEMDCNT lllNIM • -1.59% 
- CABAL MoUJW • 381.6 l/o 

• ~ .)87,54 Al PK 597.00 
- ON SOC> PYC CLASSE '1 
- PEMOENT MINI.l • -1.10'1: 
- CABAL W~M • 576,4 1/1 

• NOWBRE O'CM90RN..U • 18 u 

• PK 0,00 Al. PK 100.00 
- ON 250 PYC CLASSE '1 
- PEMOENT MINI.l • -2.36'1: 
- CABAi. MAXIW • 132.70 1/1 

• PK 140,00 Al PK 203,05 
- ON 250 PYC CLASSE 41 
- PEMDENT MINIW • -1,16'1: 
- CABAL MAXIW • 93.00 l/s 

• PK 220.55 AL PK 260.00 
- ON 250 PYC CLASSE '1 
- PENDENT MINM • -0,95'1: 
- CABAL MAXlll • 84.16 l/o 

' PK 290.00 AL PK 355.85 
- ON 250 PYC CLASSE 41 
- PEMOENT MINIM • -0.99% 
- CABAi. llAXIM • 85.92 1/1 

• PK 355,115 AL PK •20.00 
- ON 250 PYC CLASSE •1 
- PEMOENT MINI.l • -1,00'1: 
- CABAL MAXIM • 66.35 l/a 

• PK ...O.DO AL PK 511,33 
- ON 250 PYC CLASSE 41 
- PEMDCNT MINI.l • -0 .... ll: 
- CABAi. 11-'>CIM • 57,3 l / s 

• PK 511,33 AL PK ~.00 
- ON 250 PYC CLASSE '1 
- PEHODllT MINIM • -1.~ 
- CABAL M-'>CIW • IMl.35 1/1 

• PK eoo.oo Al PK 696. 75 
- ON 250 PYC CLASSE 41 
- PEMDCNT MINIM • -1,33% 
- CABAL MAXIM • 99.59 1/1 

• PK 696, 75 AL PK 719.06 
- ON 250 PYC CLASSE '1 
- PEMDENT MINIM • -0.62" 
- CABAi. MAXI" • 83.21 l/• 

• NOMBRE D'EMBORNALS - 22 u. 

• PK O.DO Al. PK 30.00 
- CANAi. 08E!IT 1,4091.00 m. 
- PEMOENT MINI.l • -0.68'1: 
- CABAi.. MAXIM • 4.46 mJ/o 

• PK J0.00 Al. PK 122. 20 
- FORMACIO CANAL OBCRT 

EN TERRA 
- PEMDCNT MINIM • -0,68" 
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rASE 2a. 

rASE ta. 

DEL PK ~O.DO 
Al PI< 816.42 

rASE 2a. 

DEL PK 000.00 
Al PK 540.00 

rASE ta. 

DEL PK 58e.33 
Al Pt< 87J.01 

rASE 2a. 

DEL PK 000.00 
AL PK 5116.33 

FASE ta. 

DEL PK 350.20 
AL PK 626.13 

FASE 2a. 

DEL PK 000.00 
AL PK 350.20 

P'AS!: 2a. 

FASE 2a. 

FASE IL 

+ 

+ 

+ 

+ 

•\ 

+ 

+ 

+ 

CANONADA 8 
íASE: 2o. 

l 
<> 

CANONADA C 
FASE 2a 

REIXA INTERCEPTORA 
~~--, PRo.ECTADA 13,5..0,35m 

+ 

~~ 
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ESTACIONS DE BOMBAMENT 

PLÀNOL NOM. 4 

• CARACTERISTlQUES GENERALS 
- UNITATS 1 BOWBA 
- POTENCIA EN L'EIX \,3 Kw 
- vt:LOCITAT 980 r.p.m. 
- ll.IPULSOR OBERT - MONOCANAL 

- PAS SOUOS 80 mm 
- ARRACADA DIRECTA 
- íUNCIONAlolENT llANUAL l PER SONDA 

• PUNT DE FUNCIONAMENT: 
9,08 l/• (3.03 m.e.a.) - EB-1 

- EB-2 10,27 l/s (2.85 m.e.o.) 
- ES-J 15.98 1/1 (1,94 m.e.o.) 
- EB-4 B.61 l/s (3,07 m.e.o.) 

• CANONADA D'll.IPULSIO 
- TRAM INTERIOR 

XAPA D'ACER GALVANITZAT ON 80 
- TRAM EXTERIOR 

PEAD ON 90 PN 4 

FASE la. EB-2. EB-3 

FASE 2a. EB-1 . EB-4 

+ 

~ DEWAITACIO ENTRE 
~ ~ FASES 
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Cost total: ALTERNATIVA 1 (499 milions) l ALTERNATIVA 2 (415 milions) 
Reproduïm el Projecte, ja que a l'anterior no estava clar quina era cada Alternativa. 
l que cadascú jutge quina alternativa és més recta i quina té més corbes. 

Parades de trens 
a l'estació d'Ulldecona 

Després de la protesta feta a 
Ulldecona el diumenge 15 de març, 

. manifestant-se un miler de persones i 
fent parar alguns trens, el Diputat so
cialista Alfred Pérez de Tudela ha 
fet una petició al Govern de l'Estat, on 
després de constatar que l'estaciò 
d'Ulldecona és l'única de la comarca 
del Montsià i que té una àrea d'influència 
de 50.000 habitants, pregunta si Renfe 
pensa posar, almenys, un servei mínim 
de comunicació entre Ulldecona i Bar
celona. 

¿Quants de trens s'hauran de 
fer parar a l'estació d'Ulldecona 
per a que aquest tema es resol
gue .. ? 

Odón Elorza amb els 
Futbolistes Veterans 

Aprofitant el seu viatge a San Sebas
tian, els jugadors i acompanyants de 
l'Associació Esportiva de Futbol istes 
Veterans d'Ulldecona van visitar l'Ajun
tament i van ser rebuts personalment 
pel seu Alcalde, Odón Elorza. Tots 
els qui van fer el viatge van quedar 
molts satisfets de les atencions 
rebudes. 

De fet això es va parlar amb l'Alcalde 
de San Sebastian quan ell va estar a 
Ulldecona el passat mes de febrer i, tot 
seguit, ho va acceptar encantat. 
Sembla que ha valgut la pena. 

"El castell d'Ulldecona", a Barcelona 
El dia 11 de març passat, a Barcelona, el 

Departament de Cultura de la Generalitat va 
organitzar una conferència sobre "el Castell 
d'Ulldecona". 

Van intervindre: la nostra molt coneguda 
Margarita Genera, el Doctor Cabestany, els 
arqueòlegs Toni Forcadell i Mª Cinta Montañés, 
l'arquitecte director de l'obra de restauració 
Jordi Segura i, corn a moderador, un representant 
del Departament de Cultura. 

lnteresantíssimstotselsparlaments, tantla 
presentació de Margarita Genera, destacantla 
situació estratègica del nostre Castell, que es 
divisa des de molts quilòmetres de distància, 
tant pels qui venen de Barcelona, com de 
Morella, com de Castelló ... 

Margarita, inclús va explicar una dita de la 
gent, tant d'Ulldecona com dels pobles 
colindants, que li va fer molta gràcia: diuen (o 
diem) que quan veiem "el castell", sospirem i ens 
surt la frase ja estem a casa". 

El Doctor Cabestany va remarcar que el 
castell d'Ulldecona és un dels principals de 
Catalunya, i per això s'ha de cuidariconservar
lo pel seu valor arqueològic, no solament pel 
que ja es veu (que és molt), sinó pel que encara 
està enterrat (o sigue, per descobrir). Va remar
car que fa 2.500o3. 000 anys ja estava habitat 
i que el que fóra moltinteressantéspodertrobar 
el lloconelsprimerspobladorsibèricsguardaven 
l'aigua per subsistir, i segur que trobant-lo 
arribarem al punt de partida per poder seguir, 
després, tota la història: restes dels àrabs, torre 
rodona, torre quadrada i ja el poble nou a la vall. 
La falta de recursos fa que estiguin les obres 
parades,peròque,davantdelesgransriqueses 
arqueològiques per descobrir ells ni poden 
parar de lluitar, ni pararan. També va comuni
car que al pròxim volum de "la Catalunya 
romànica" anirà inclòs el castell d'Ulldecona i 
una part del seu historial. 

ToniForcadellensvaferunagranexplicadó 
i exposició gràfica de tot lo descobert en les 
diferents excavacions, tanta l'església com fóra 
(aloentredelatorreàrab, la torre rodona i la torre 
quadrada), explicant el lloc per on s'entrava en · 
aquells temps al castell, i fent anarla imaginació 

com era, o com serà el dia que es desenterre ... 
lnteresantíssim. 

La jove arqueòloga Mª Cinta Montañés, 
gran lluitadora i molt meticulosa tant en la 
neteja de les muralles com en la consolidació 
de les primeres excavacions del poblat ibèric, va 
fer una explicació del treball fe~ sempre mirant 
al futur i amb moltes ganes de tomar a treballar. 
com ella diu a aquesta "joia d'Ulldecona" que 
és el seu castell. 

Jordi Segura, l'arquitecte que va dirigiries 
obres de restauració dels tres edificis: torre 
quadrada, església i torre rodona, ens va donar 
una sèrie d'explicacions del perquè i el com es 
va fertota la restauració d'un castell, en el que 
les esquerdes eren de quatre dits i que estava a 
punt d'ensorrar-se. (Recordo que, ara fa uns 12 
anys, Paco Lavega va escriure a la revista del 
CCRquea la torre quadrada, la més caracterís
tica, li quedaven S anys d'estar plantada, ja que 
cada any les esquerdes s'anaven obrint més). 
L'arquitecte va informar que algunes coses es 
van tindre que sacrificar per poder mantindre 
l'arquitectura del recinte. 

Arribada l'hora del col·loqui, després 
d'algunes intervencions d'ulldeconencs que 
viuen a Barcelona (com Pep Ferré o el gran 
músic Miquel Querol), va demanar la paraula 
l'Alcalde d'Ulldecona Lluc Raga, agraintaquell 

... i del txec dels objectors, què? 

acte, però dient que un poble que està al 
principi de Catalunya (o, al final, o més ben o 
mal dit: "de l'Ebreenllà") pocs se'n recorden i 
que, si és una joia encara per descobrir, caldria 
que l'administració conegués que existim i que 
és en benefici de tota Catalunya. El que va dir 
el senyor Alcalde és una veritat com una casa 
i que no es deu deixar de dir, oficialment. al 
Departament corresponent de la Generalitat, i 
aixòtantesvegadescomsiguenecessari"perquè 
nohihaningúméssordqueelquinovolsentir", 
i sinó que consultin amb les Tècnics que són els 
qui pregonen les excel·lències d'un castell que 
és la porta d'entrada o de sortida de Catalunya. 

El que és lamentable és que tenint una 
subvencióde20 milions de pessetes de la Unió 
Europea per al Castell, aprovada des de fa molt 
de temps, nos'haigue encara començat a inver
tir i que totestigue parat, amb la qual cosa es 
va deteriorant. Noespotconsentirqueaquells 
que ens governen ni se'n recorden que existim; 
se'ls hi té que recordar que és una obligació que 
tenen davant dels ciutadans d'un poblequees 
rfo 1 Ulldecona, però que és en benefici de tot 
Catalunya. Si uns van aconseguir20 milions de 
:"'ssetes quan governaven, els altres que ara 
~Jver .ien han de fer-ho realitat i invertir-los. 

l, peracabar, seria boquese'norganitzessin 
més de conferències a Barcelona, A la capital 
de Catalunya i les seves rodalies hi viuen molts 
de fills d'Ulldecona. Aquest dia, per cert, n'hi 
havien alguns pocs als que vam poder saludar 
(i amb alguns compartim les mateixes 
preocupacions). Però caldria remarcar que fent 
una mica de propaganda s'hauria pogut posar 
un autocar i segur que molta gent hauria anat 
d'aquí. l si s'hagués dit als fills d'Ulldecona que 
viuen o estudien allí, segur que n'haguessin 
vingut molts més. 

Esperem que en un dia no moltllunyà ens 
poguéssim tomar a trobar molta més gent, ja 
amb més obres i amb més troballesdesoobertes, 
i així poder gaudir tant del saber dels 
conferenciants com de la companyia dels 
ulldeconencs que viuen a Barcelona o rodalies. 

Pere Sans Arasa 

Poca cosa es pot dir quan s'ha de parlar del que fa 
l'Equip de govern de /'ajuntament d'Ulldecona de cara als 
joves que tenim algun problema i necessitem de la seva 
ajuda per a solucionar-ho. 

haguessin demanat. 

Jo he estat fent la prestació social substitutòria durant 
el seu mandat. Abans, a tots els objectors, mentre feien 
la prestació se 'Is hi donava una mensualitat de 1. 500 ptes. 
i, a més, un txec per comprar roba, que se1Via per a anar 
ben vestits durant els 13 mesos que dura la prestació. Això 
ho pagava el govern de l'Estat: Però, des de les darreres 
Eleccions generals, el nou govern del PP ja no ha donat 
més el txec per a la compra de roba als objectors. l sembla 
que aquí, a Ulldecona, per culpa de no saber-ho el regidor 
encarregat també s 'ha perdut /'oportunitat que havia, si ho 
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Alguns objectors vam dir-ho i encara no sabem res de 
res. No sabem si han fet alguna gestió per a que puguem 
rebre el que ens tocava, o si ens ho pagarà l'Ajuntament per 
a tapar els seus errors o els dels qui estan governant el 
país. 

Espero que si llegeixen aquestes ratlles es posen mans 
a la feina ja que si ells no se'n recorden, nosaltres sí que 
ens recordem de dues coses: 
1.- que no se'ns ha pagat allò que teníem dret, 
2. -que ja fa temps que ho vam demanar i encara no sabem 
res. 

Un objector 


